

Writing in the Social Sciences and Humanities
Workshop and retreat
English and German

Advance your writing project during this three-day focussed retreat. Set aside time in which you can write alone or with others, receive feedback in either German or English from instructors, and exchange ideas with peers who are drafting, revising or finalising manuscripts.

Tailor your programme according to our flexible offer

The flexible offer allows you to tailor your activities according to your needs. You can start the morning by writing individually, arranging your time as you wish or in a small group according to a pomodoro-styled schedule. Before lunch, you can join one of the workshops (*Scholarly writing as method: crafting a coherent text; Scholarly writing and/ as narrative; Scholarly writing and/ as argument*). After lunch, you have more time for writing, followed by the option of giving and/or receiving peer feedback. You can receive writing support and/or personalised feedback from one of the instructors throughout the day, and informally share tips and experiences with colleagues over refreshments during breaks.

Write in either German or English

Texts can be written in German or English. You can receive feedback and writing support in either German or English. The oral input language is first and foremost English, with German as an additional language according to preference.

Dates and times

Monday 19 to Wednesday 21 August 2024, 8:30 – 16:00 with lunch break 11:45 – 13:00

Venue

Language Center of the University of Basel.

Registration and further information

Registration until August 4, 2024 under the following link: <https://evasys.unibas.ch/evasys/online.php?p=QU8YA>

For more details, please feel free to contact us.

German: Beatrice Mall-Grob, Dr. phil. beatrice.mall@unibas.ch

English: Stephan Meyer, MA stephan.meyer@unibas.ch

Daily programme

8h30 – 10:00	Self-regulated writing – individually or in groups and/or Individual feedback by instructor in English
10:00 – 10:15	Break
10:15 – 11:45	Self-regulated writing or Workshop input by instructor
13:00 – 14:30	Self-regulated writing Individual feedback by instructor in German or English
14:30 – 14:45	Break
14:45 – 15:45	Peer consultation and/or Self-regulated writing and/or Individual feedback by instructor in German or English
15:45 – 16:00	Next steps and wrap up

Schreiben in den Sozial- und Geisteswissenschaften
Workshop und Retraite
Deutsch und Englisch

Mit dieser dreitägigen Retraite können Sie Ihr Schreibprojekt ein grosses Stück weiterbringen. Reservieren Sie sich Zeit, um autonom oder mit anderen zu schreiben, von den Dozierenden Inputs und Feedback in deutscher oder englischer Sprache zu erhalten und sich mit Kolleg*innen auszutauschen, die ebenfalls Entwürfe verfassen, Texte überarbeiten oder ihnen den letzten Schliff geben.

Gestalten Sie Ihr Programm nach unserem flexiblen Angebot

Dieses Angebot ist flexibel und ermöglicht Ihnen, Ihre Aktivitäten ganz nach Ihren Bedürfnissen zu gestalten. Sie können den Vormittag mit Schreiben beginnen, individuell oder in einer kleinen Gruppe nach der bewährten Pomodoro-Technik. Vor dem Mittagessen können Sie an einem der Workshops teilnehmen (*Wissenschaftliches Schreiben als Methode: Erstellen eines kohärenten Textes; Wissenschaftliches Schreiben und Storytelling; Wissenschaftliches Schreiben und Argumentation*). Nach dem Mittagessen haben Sie erneut Zeit zum Schreiben, gefolgt von der Möglichkeit, Peer-Feedback zu geben und/oder zu erhalten. Sie können den ganzen Tag über Schreibunterstützung und/oder persönliches Feedback von einem der Dozierenden erhalten und in den Pausen bei einer Erfrischung informell Tipps und Erfahrungen mit Kolleg*innen austauschen.

Schreiben Sie entweder auf Deutsch oder Englisch

Die Texte können auf Deutsch oder Englisch verfasst werden. Feedback und Schreibunterstützung erhalten Sie entweder auf Deutsch oder auf Englisch. Die mündliche Input-Sprache in den drei neunzigminütigen Workshops ist in erster Linie Englisch, mit Deutsch als zusätzlicher Sprache je nach Präferenz.

Datum und Zeiten

Montag den 19. August bis Mittwoch den 21. August 2024, jeweils 8:30-16:00 (Mittagspause: 11:45-13:00)

Ort

Sprachenzentrum der Universität Basel.

Anmeldung und weitere Informationen

Anmeldung bis zum 4. August 2024 unter dem folgenden Link:

<https://evasys.unibas.ch/evasys/online.php?p=QU8YA>

Bei Fragen kontaktieren Sie uns gerne für weitere Auskünfte:

Deutsch: Beatrice Mall-Grob, Dr. phil. beatrice.mall@unibas.ch

Englisch: Stephan Meyer, MA stephan.meyer@unibas.ch

Tagesprogramm

8h30 – 10:00	Autonomes Schreiben - individuell oder in Gruppen und/oder Individuelles Feedback durch Dozierenden auf Englisch
10:00 – 10:15	Pause
10:15 – 11:45	Autonomes Schreiben oder Workshop Input
13:00 – 14:30	Autonomes Schreiben und/oder Individuelles Feedback durch Dozierende auf Deutsch oder Englisch
14:30 – 14:45	Break
14:45 – 15:45	Peer Feedback und/oder Autonomes Schreiben und/oder Individuelles Feedback durch Dozierenden auf Deutsch oder Englisch
15:45 – 16:00	Nächste Schritte und Fazit